
                            Hasle Skole, Herredsvej 15, 8210 Aarhus V 

Telefon: 8713 9410 

Mail:has@mbu.aarhus 
 

 

Bestyrelsesmøde  

Mandag d. 17. april 2023 kl. 16.30 – 19.00 i personalerummet 

Til stede: Iben Bøtker, Helle Servé, Helle Sværke, Berit Toft Hasselstrøm, Benedicte Laursen (elevråd), Frida 

Nissen (elevråd), Sarah Jost Sandberg, Catrine S Jespersen, Lone Grosen, Klavs Heltoft, Søren Marcussen, 

Irene Bak, Thea Haahr Mukai 

Ref: Marianne Sønderstrup 

1. Godkende dagsorden 

Godkendt. Lille punkt vedr. SB Stand til forårskoncert under ”Nyt fra forældre” 

 

2. Referat fra 14. marts 2023 er godkendt pr mail. 

 

3. Besøg den nye håndværk og design/naturfaglige bygning 

Rundvisning og besigtigelse af den nye bygning, hvor der arbejdes hårdt på at blive færdig, så 

håndværk og design kan rykke ind med det 8. klasses hold, der skal til eksamen inden længe. 

4. Runde: 

- Nyt fra senior-elevrådet: 

Lone Grosen deltog i seneste møde for at høre elevernes mening vedr. mobilpolitikken.  

Hvad kunne elevrådet tænke sig frikvartererne brugt til, når/hvis de ikke har mobiltelefoner? 

Baner til boldspil, lokationer til hyggesnak væk fra leg og larm, spil i klasserne. Der blev også 

argumentet for mobil → giver socialt samvær omkring spil. 

PLC bliver fremover mobil- og Chromebook-fri, da det har taget overhånd med aktivitet 

omkring det, og der i højere grad ønskes et rum med ro og mulighed for fordybelse. 

Lone præsenterede idéerne til de nye udenomsarealer for elevrådet og modtog deres 

tilbagemeldinger: De ønskede svar på nye muligheder for cykelparkering, når nu de 

eksisterende bliver fjernet. De ønskede gode udearealer – også til de ældste med overdækkede 

borde.  

Juniorelevrådet har endnu ikke været konsulteret vedr. ovenstående.  

 

- Nyt fra personale  

Det nye skoleårs planlægning har meget fokus fra nu af og i den næste periode.  

For både lærere og afgangselever er der støt stigende fokus på de forestående 

prøver/eksaminer.  



Det er besluttet, at der skal være emneuge på Hasle Skole næste skoleår. Den mere præcise 

organisering er endnu ikke besluttet. Tema: Miniby/samfund. Formål er bl.a. at skabe et 

fællesskab på tværs af klasser.  

 

Nyt fra ledelsen:  

Sidste skoledag er 17. maj. Strukturen omkring Sidste skoledag er ændret. 9.klasserne er 

informeret. De bliver budt velkommen af 2. og 3. klasser, der danner flagallé. Derefter 

underholdning i hallen, hvor en gruppe af lærere er involveret til at hjælpe eleverne med at 

strukturere og tilrettelægge underholdningen, så den bliver vedkommende for flere. 

Den traditionelle fodbolddyst ”lærere mod elever” bliver udvidet med flere aktiviteter, så flere 

elever bliver involveret. Der er stadig ikke vand til arrangementet.  

Der sluttes af med festival på GRIM festivalpladsen – fælles Aarhus Kommune arrangement. 

 

Udearealer: Stien rundt om skolen bliver 500 meter. Den bliver rød og etableres i slutningen af 

sommerferien. De 1,6 mio., der er bevilget indtil videre rækker til stien samt etablering af 

området ved Firkanten. 

Der bliver søgt nye midler til udførelse af de næste planer.  

 

- Nyt fra forældre 

Udvalget har arbejdet med SB’s stand til forårskoncerten og lavet et udspil til ophæng af 

reklamemateriale i form af fotos af ombygning, renovering af udearealer, QR-koder til FB og IG 

etc. Der udarbejdes en plan for, hvem af SB-medlemmerne, der står i standen hvornår.  

Pause m sandwich  

5. kl. 17.30 – 18.30 deltager dagtilbudsleder Kristine Schroll. Dagtilbudsbestyrelsen kan desværre 

ikke deltage. Som inspiration se referat fra sidste møde med dagtilbud 

Spørgsmål vi skal drøfte: 

• Hvornår og hvordan skal der sættes ind for at gøre opmærksom på folkeskolen i 

lokalområdet, så forældre ikke skriver deres børn op til privatskoler? 

 

Søren Marcussen og Kristine Schroll informerer, om hvad der p.t. er af aktiviteter ift. samarbejde 

imellem skole og dagtilbud: 

Der er årligt 2*2 skoleuger (efterår og forår) for storbørnsgrupperne i de forskellige afdelinger i DT 

Hasle samt et par institutioner fra DT Møllevang, FADL og Dr. Alexandrine. Børnene samles på Hasle 

Skole med deres pædagoger til forskellige skolerelaterede aktiviteter for at blive bekendt med og 

tryg ved skolen.  

De store børn i DT Hasles afd. er etableret i lege-/venskabsgrupper på tværs af afd. og afholder ca. 

et månedligt arrangement. 

Jobswap, hvor bhv. klasselederne og skolepædagogerne kommer og er med i storbørnsgrupperne i 

institutionerne. Denne aktivitet er dog ikke helt kommet i gang igen efter Corona. 

Børnene og deres forældre inviteres via opslag på Aula i inst. til Åben Skole i september, infomøde 

for kommende skolestartere samt traditionel skoleindskrivning i november.  



Dagtilbuddet benytter gymnastiksal og svømmehal på skolen. De inviteres til generalprøve på 

teaterforestillinger på skolen. Ifm. klassedannelse er der overlevering af informationer fra dagtilbud 

til skole. Her bidrager informationer fra Dialoghjulet til klassedannelsen.  

Man er i gang med at revitalisere skoleugerne, så vi kommer ud til børnene og deres forældre lidt 

tidligere, gerne før sommerferien året før skolestart. Man skal måske have fat allerede i 

mellemgruppen i dagtilbuddet.  

Vores egen-skoleandel for dette års skolestartere er 69%, hvilket er en pænt stor andel 

sammenlignet med, hvad det plejer at være.  

Tidlig information – allerede på det tidspunkt, hvor potentielle huskøbere og børnefamilier kigger 

på hus i området – via ejendomsmæglere og sundhedsplejersker.  

Klistermærker ønskes uddelt – evt. i lille pose med noget andet i til alle elever som en hilsen fra 

skolen. 

Dagtilbud stiller spørgsmålet: Hvad kan dagtilbuddet bruge skolen til? 

Det er afgørende for interessen for området i forhold til huskøb, at der er en skole i området, så 

hvis der ikke er en skole, tiltrækkes heller ikke kundegrundlag til daginstitutioner.  

Forslag om QR-koder med info om skolen jf. referatet fra 24/2-2022. 

Info om fritidsaktiviteter / foreningsliv – det at børn kan gå direkte fra SFO til fritidsaktivitet.  

Øget promovering af skolen, hvad kan den? hvad står den for? f.eks. fokus på musikprofilen.  

Flere aktiviteter for 0-6-årige i fritiden med brug af skolens faciliteter. Aktiviteter for børnefamilier i 

hal og/eller sal i weekender. Det er dog et problem med bookede lokaler.  

Dagtilbudsforældre kan følge skolen på SoMe.  

Venskabsklasser. En klasse fra skolen er venner med en gruppe børn i en inst. og kan f.eks. komme 

og læse med dem.  

Bedre skiltning på skolen. Der er meget lange gange, og det kan være svært at orientere sig. Der er 

brug for at facilitere en følelse af at føle sig velkommen, Første møde med skolen er ofte besøg på 

tandklinikken, som er utrolig svær at finde.  

• Reetablering af et mere struktureret besøg fra SB-medlemmer til 

forældrearrangementer i de enkelte institutioner i Hasle Dagtilbud. 

Det uformelle besøg er prøvet af af Lone Grosen. Det var ikke en ubetinget succes. Et mere 

struktureret besøg vil være at foretrække.  

Idé om fælles arrangement – skole /dagtilbud med f.eks. aktuel foredragsholder. 

Der bliver talt for idéen om et mere aktivitetsbaseret kendskab, hvor man kommer på skolen med 

sit barn/ sine børn og foretager sig noget aktivt. 

Man bør tænke i, at børnene skal vise noget, f.eks. et infomøde, hvor skolekoret, guitarholdet, 0. 

klasses musik, storebørns-gruppen eller mellemgruppen viser noget. Herefter kunne arrangeres 

underholdning for børnene, mens forældrene informeres. Et møde i tidsrummet fra f.eks. 16.30 til 



18 eller 18.30 – afslutning med aftensmad, så familierne ikke skal hjem og lave mad. Mødet skal 

erstatte det møde, der p.t. ligger i efteråret for kommende skolestartere og ligge i foråret året før 

skolestart og være for mellembørnsgruppen. 

Kristine Schroll bliver bedt om at tage et spørgsmål med tilbage til dagtilbudsbetyrelsen, om 

hvordan de ser på skolevejene ift. transport til og fra fritidstilbud, dagtilbud etc. Hvor ser de 

udfordringerne og evt. løsningerne? 

 

6. ”Trafik i børnehøjde” – se bilag fra gennemgangen. Er der særlige områder, vi får øje på, vi skal 

arbejde med? 

Trafik og Veje har udarbejdet en rapport, som er meget omfattende. Opgaven er at finde ud af, 

hvad vi skal gøre ved det /gå videre med. 

  

Det fremgår tydeligt af børnenes udtalelser, at skolepatruljen er vigtig! 

Dårlig funktion af Kys og Kør fylder også meget.  

Der bliver eksperimenteret med tanken om at lukke den i en periode for at nudge forældre til at 

aflevere på anden måde eller lade børnene gå eller cykle. Det giver måske en oplagt mulighed at 

gøre dette ifm. med ombygning af arealet. 

Kunne den gøres smallere, så man ikke kan komme forbi, men skal vente på, at den foran kører og 

dermed undgå, at forældre parkere der? 

Gule p-billet advarsler i forruden på de biler, der parkerer. 

Nudging ift. at cykle/gå i skole fremfor at blive kørt. Etablering af en kampagne med fokus på 

elevers egen-transport, hvilket kunne retfærdiggøre midlertidig lukning af Kys og Kør.  

Der kunne også etableres gå-busser. 

Gøre skolevejen til en leg, f.eks. samle bogstaver på skoleruten – ”Find ordet”. 

Der er også ideer til ”lege” og nudging i rapporten.  

 

Snak med senior elevrådet om hvordan vi kan gøre det mere attraktivt at være skolepatrulje eller 

som minimum gør det muligt fortsat at rekruttere.   

Vi er op imod nogle svære vilkår. Dårlig infrastruktur generelt og især ift. vejen til Skejby Sygehus. 

 

7. Udveksling af ideer til forældremøder og sociale arrangementer v. Catrine 

Forældre har henvendt sig til Catrine med stort ønske om idébank til dette.  

Helt lavpraktisk. Hvad er mulighederne? Hvad er mulighederne her på skolen – madkundskab, 

snobrød i pærehaven etc.  

 

Det aftales også, at bestyrelsen vil invitere forældrerådsrepræsentanter til et dialogmøde i 

kommende skoleår for at skabe sammenhængskraft mellem forældrene 

 

8. Evt. 

  
 
 


